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Les Corts remou consciències
sobre el futur del planeta

Can Deu acull fins dilluns la setmana dedicada a divulgar els reptes mediambientals entre els cortsencs pàg 10

pàg 12

Solidaritat cortsenca
Les Corts pinta un mural per commemorar el Dia Mundial dels refugiats

DOS ANYS A L’ALCALDIA pàg 3

Colau arriba a mig mandat
amb més deures pendents
que mesures aprovades

MÚSICA pàg 10

Rufus Wainwright sedueix 
el públic del Jardins de Pedralbes 
en l’estrena del festival
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El 13 de juny del 2015 va ser un
dia històric a Barcelona. L’acti-
vista i líder de la PAH Ada Colau
era investida la primera dona
alcaldessa de la ciutat. Milers de
persones, al crit de “Sí que es pot”,
van seguir la investidura des de la
plaça Sant Jaume. Durant el seu
discurs, Colau va ser clara: “En
aquestes eleccions hi ha hagut un
vot pel canvi, i aquest canvi es
produirà. Però també hi ha hagut
un vot per les diferències, la plu-
ralitat i els matisos”.

Falten pocs dies perquè es
compleixin dos anys de la presa de
possessió de Colau. S’ha produït el
canvi que va prometre la llavors
flamant alcaldessa? Segurament
aquesta pregunta pot tenir res-
postes molt diferents segons qui les
contesti. Això, però, no impedeix
que, dos anys després, es pugui dir
que Colau ha descobert que la po-
lítica institucional té els seus ritmes
i les seves limitacions, especial-
ment quan s’està en minoria.

MESURES APROVADES
L’actual alcaldessa, ara de baixa
després d’haver estat mare, va
iniciar el mandat amb molta am-
bició. Feia falta començar a com-
plir les múltiples promeses fetes a
la ciutadania durant la campanya
electoral. Han passat dos anys i, se-
gurament, la gran victòria de Co-
lau i el seu govern –primer en so-
litari i després amb el PSC– és la
d’haver canviat, i dominat, l’a-
genda política de la ciutat. El tu-
risme i l’habitatge, els dos grans te-
mes on els comuns van posar més
èmfasis durant la campanya, ocu-
pen ara la centralitat del debat po-
lític. L’aprovació del Pla Especial
Urbanístic d’Allotjaments Turístics
(PEUAT), pactat amb ERC, ha

estat la seva victòria més impor-
tant. Pensat per intentar controlar
el turisme, el pla ha prohibit nous
hotels a les zones amb més oferta.
Tot i això, el turisme ha continuat
creixent i la regulació ha estat re-
correguda pels hotelers.

Pel que fa a l’habitatge, Colau
ha aprovat un altre pla, aquest
acordat amb el Grup Municipal
Demòcrata (antiga CiU) i Ciuta-
dans, que preveu més de 8.000
pisos nous fins al 2025 per am-
pliar el parc públic de lloguer. En
paral·lel, però, l’alcaldessa ha vist
com precisament els preus del llo-
guer han crescut i com els des-
nonaments no s’han aturat. Re-
lacionat amb l’habitatge, tot i que
va més enllà, hi ha el Pla de Barris.
Amb un pressupost de 150 mi-
lions d’euros, invertirà en una
quinzena de zones vulnerables.

A la llista de mesures apro-
vades també s’hi pot afegir el
pressupost d’aquest 2017, que
Colau va tirar endavant després
de recórrer a una qüestió de con-
fiança, i l’anunci de la cobertura
de 200 metres de la ronda de
Dalt, tot i que la mesura ha estat

criticada pels veïns per la seva
poca ambició.

FRONTS OBERTS
Aquests dos anys, però, també es
caracteritzen pels fronts que Colau
ha anat obrint i que no ha pogut
tancar o, en alguns casos, ni en-
carrilar. En l’àmbit de la mobilitat,
una de les banderes d’aquest go-
vern, és on segurament hi ha més
problemes a dia d’avui. El túnel de
les Glòries, el conveni del me-
tro –en vaga–, la unió del tramvia
per la Diagonal i la superilla del Po-
blenou estan portant més d’un
maldecap al govern municipal. 

Glòries i el metro són proble-
mes heretats. En el cas del primer,
la decisió d’aturar les obres, però,
no ha agradat ni a l’oposició ni als
veïns. Pel que fa al metro, ja hi ha
hagut una vintena de dies de
vaga des de l’inici del mandat.
D’altra banda, la superilla ha es-
tat un projecte que ha generat po-
lèmica i que ha estat rebutjat
per una part del veïnat. Hi ha ha-
gut errors que el mateix Ajunta-
ment ha admès. Per últim, la
unió del tramvia per la Diagonal,

un dels projectes que el govern
encara amb més determinació, no
té consens polític ni tècnic.

A banda de la mobilitat, una
altra de les qüestions que de mo-
ment Colau no ha pogut arreglar
és la del top manta. Tot i els plans
d’inserció municipals, s’han con-
tinuat vivint escenes tenses amb
persecucions policials. De fet, el
Sindicat Popular de Venedors
Ambulants ja ha alertat que aquest
estiu pot tornar a ser problemàtic.

VALORACIONS OPOSADES
El balanç de l’oposició és molt crí-
tic amb Colau. El Grup Municipal
Demòcrata ha parlat d’un “suspens
estrepitós”, mentre que ERC ha
deixat clar que avui no investirien
l’alcaldessa. Per la seva banda,
Ciutadans creu que Colau “tapa
amb decisions ideològiques la seva
incapacitat per gestionar”, mentre
el PP creu que el govern “divideix
i gesticula però no governa”. Per úl-
tim, la CUP veu una oportunitat de
canvi perduda. Aquest malestar va
quedar palès durant el plenari del
26 de maig. Tota l’oposició, amb
l’excepció de la CUP i del regidor

no adscrit Gerard Ardanuy, va
reprovar la gestió de Colau i el seu
govern. Era la quarta reprovació
durant els dos anys de mandat.

El govern, lògicament, també
ha fet la seva valoració. En una
roda de premsa, l’alcalde en fun-
cions, Gerardo Pisarello, que va
comparèixer acompanyat del so-
cialista Jaume Collboni, va de-
fensar que han fet front a la si-
tuació d’emergència social ge-
nerada per la crisi i han “canviat
l’agenda política” per posar la
lluita contra les desigualtats i el
dret a l’habitatge al centre del tau-
ler polític. De totes maneres, Pi-
sarello va dir que es mouen a llarg
termini: “No pensem en el 2019,
sinó en el 2030.  Estem establint
les bases d’un gran canvi”.

I Colau? Quin balanç fa? Des
del seu perfil de Facebook ha re-
marcat que “un canvi profund, de
valors i de polítiques, mai no es
produeix d’un dia per l’altre”. “Es-
tem posant les bases per a un fu-
tur més just, més democràtic i més
fratern”, afirma. La segona part el
mandat està a punt d’arrencar.
Caldrà veure com acaba el partit.

Albert Ribas
BARCELONA

El canvi de Colau, al ralentí
» L’alcaldessa arriba a l’equador del mandat amb més deures pendents que mesures aprovades

» El control dels allotjaments turístics i el Pla d’Habitatge contrasten amb Glòries, la superilla i el tramvia

Colau, el dia de la presa de possessió com a alcaldessa. Foto: Ajuntament 
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Tribuna

per Iu Forn

4Kilian Jornet com a metàfora del Procés

Imaginem un Procés que un
dia decideix pujar a l’Everest. O
sigui, el més alt possible. Al tot.
Un repte, eh? L’Everest no és fà-
cil. Hi ha gent que està tota la
vida preparant-se i no ho acon-
segueix. Altres s'hi deixen la
vida. Els elegits no són gaires i
només ells saben l'esforç que els
suposa fer aquest cim.

Per tant, queda clar que pu-
jar-hi no està a l'abast de qual-
sevol i que és una excursió que
cal preparar tècnicament, men-
tal i física. I en plena ascensió
pots trobar-te un munt de sor-
preses inesperades i contra-
temps insuperables. Els que et
posa la natura (digui'n un Estat)
i els que et poses tu mateix (di-
gui'n la unitat necessària).

Però bé, imaginem que al fi-
nal es decideix acceptar el rep-
te i provar l'aventura, com és el
cas que ens ocupa.

Total, que tu estàs al cam-
pament base preparant-t'ho tot
durant temps. Durant molt de
temps. I vas fent l'aclimatació
necessària. Vas pujant mate-
rial. Vas mirant com atacaràs el
cim. Vas observant les previ-
sions meteo per saber quina
pot ser la millor època per ata-
car. Vas veient els impediments.
Vas patint les tempestes, les
allaus, les ventades... Superes
amb tacte les divergències que
hi pugui haver entre la gent
que ha de formar la cordada i

que són necessaris per poder te-
nir garanties d'èxit. Escaladors
de diverses procedències, que no
tots faran el cim, però que sen-
se la seva ajuda serà impossible.
Mires de tenir els millors xerpes,
els que et puguin ajudar amb
més eficiència. I ho vas enlles-
tint tot amb determinació, però
amb prudència.

I un bon dia, al camp 5 hi
apareix en Kilian Jornet. Tot-
hom amb una equipació sofis-
ticada i ell pràcticament en mà-
niga curta i xancletes. I l'equip
que fa mesos que prepara una
ascensió que durarà dies li pre-
gunta:

- Home Kilian, què hi fas per
aquí?

- No, res, que pujo un mo-
ment a l’Everest, bereno, i ara
baixo. I quan hagi baixat, hi tor-
naré a pujar una estona a veu-
re si segueix tot a lloc.

I, efectivament, en Kilian
Jornet puja i baixa en un pim-
pam, com qui va a comprar el
pa. I algú podria pensar que això
1/ és senzill i 2/ és el que cal fer:
pim-pam amunt i tema resolt.
Però és que de Kilian Jornet no-
més n'hi ha un.I potser en tota
la història de l'alpinisme. I fer el
que fa ell és impossible per la
resta. I qui intenti fer-ho, com a
mínim, ha d'haver estat a la
muntanya els anys que ell hi ha
estat, vivint-hi el que ell hi ha
viscut, passant pel que ell hi ha

passat i, a més, tenir les seves
condicions físiques i mentals.

Estic dient que cal abando-
nar el projecte de pujar a l’Eve-
rest? No. Estic dient que l'alta
muntanya no és anar a passejar
pel passeig marítim del poble on
el cunyat hi té un apartament i
que hi ha gent que de vegades
s'ho pensa. I ara que sembla que
arriba un intent d'atac preparat
durant anys, no podem preten-
dre ser en Kilian Jornet. Bàsi-
cament perquè no ho som.

La nostra és més la tàctica
Ferran Latorre. Objectiu clar i
anar complint els terminis pre-
vistos fent les coses quan saps
que pots tenir èxit i amb deter-
minació. I si el dia que ataques hi
ha tempesta, baixar. I atacar al
moment en que l'èxit sigui més
factible. I, sí, de vegades ni així
te'n surts, però si l'objectiu és fer
el cim, el risc zero no existeix i
has d'estar disposat a assumir-lo,
però mai regalar res al risc.

I és que potser la resposta a
l'afirmació “Tenim pressa” hau-
ria de ser una pregunta: “Som
en Kilian Jornet?”. I em temo
que la resposta és que no. Però
escolti, el gran Ferran Latorre ha
fet els 14 cims de més de vuit mil
metres. Everest inclòs. I si del
que es tracta és de fer això, fi-
xem-nos en com ho ha fet. I se-
guim el seu ritme.

Publicat a El Nacional.cat

per Salvi Pardàs

Durant generacions els cata-
lans hem assumit com una
fatalitat que no podríem mai
decidir el nostre futur. Però l’ú-
nica manera de fer possible
una cosa és creure-se-la. I així
ho vam fer i vam començar,
simplement, a posar urnes
pels carrers. Un acte tan sen-
zill com transcendental: vam
començar a conquerir la lli-
bertat, a perdre la por, les re-
serves, la malentesa prudència
i d’altres “virtuts” que se’ns

han atribuït. I vam arribar a la
consulta d’autodeterminació
del 9-N del 2014, l’acte d’afir-
mació nacional més important
de la història de Catalunya. 

Perquè per primer cop en
la història –una història que
és un seguit de derrotes mi-
litars i frustracions–, dos mi-
lions i mig de votants ens
vam sentir amos del nostre
destí. Com va dir Nelson
Mandela: “Tot sembla im-
possible fins que es fa”.

Un diari participatiu

4Impossible fins que es fa

Actualitat a la xarxa

#VolemDataIPregunta #XiuladaIVictòria

@didaclopez: Hauríem de tenir ja una
data clara de la data adient per comu-
nicar la data i la pregunta del referèn-
dum. 

@miqueleo: Malgrat que la megafonia
de l'estadi ressonava més que mai, a la fi-
nal de la Copa del monarca del país veí la
xiulada va ser espectacular.

#VagaDeTaxis

@J_Alex_Vega: No deixa de ser divertit
veure segons qui queixant-se de la vaga
del taxi. No sigui que hagin d’agafar un
metro o bus amb el poble.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
5 | línialescorts.cat7 juny 2017



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com
| 6 línialescorts.cat 7 juny 2017

Un diari obert

Els ha costat, però hi ha indicis que
per fi ho han entès. Després de cinc
anys de vies catalanes, de V, de sa-
marretes de tots els colors, de para-
detes els dissabtes al matí i d’aplau-
diments a les portes del TSJC, a Ma-
drid descobreixen aquests dies que
posar les urnes per exercir el dret a de-
cidir no és un deliri d’Artur Mas i de
Convergència. Ni tampoc el fruit de la
manipulació sobre la consciència dels
catalans amb una TV3 controlada
per les elits corruptes que s’embol-
callen en l’estelada per, a través del
Telenotícies, enganyar les tietes que
fins fa quatre dies pensaven que Du-
ran Lleida era l’home d’ordre que
Catalunya necessitava perquè el cove
fos ben ple de peix. Desgraciadament
per a ells. Perquè derrotar unes de-
senes de polítics és molt més fàcil que
derrotar més de dos milions de per-
sones que no tenen res a perdre.

A Moncloa comencen a entendre
que, encara que a la depuració judi-
cial franquista del 9N hi sumin les in-
habilitacions Forcadell i els membres
sobiranistes de la Mesa, els 72 dipu-
tats independentistes, els consellers
i fins i tot els empleats de la fàbrica
d’urnes, no aturaran res. Tampoc
se’n sortiran amb les amenaces que
descriu dia sí dia també un diari ma-
drileny en fallida econòmica i perio-
dística, sostingut pel poder financer
espanyol. Perquè ara sí, visualitzen
que el procés va néixer al carrer i no
als despatxos, de manera que la seva
principal força és la gent. Gent de tota
mena i condició, que en molt poc
temps ha perdut qualsevol espurna de
por al llenguatge dictatorial de l’Es-
tat i als pamflets de la Brunete me-
diàtica que han servit per blindar el
règim del 78 durant quatre dècades
també a Catalunya. I sobretot, és
gent que no permetrà que els repre-

sentants, escollits democràticament
a les urnes amb un compromís molt
clar, canviïn de rumb per por o per in-
teressos electoralistes. A Catalunya,
com a Madrid, també es juga al tot o
res. I tot plegat, assumint els costos
que pugui tenir, en tots els sentits, ex-
ercir la sobirania.

Doncs bé, tot això es resumeix en
la idea del ministre portaveu espanyol,
Íñigo Méndez de Vigo d’aquest di-
vendres, que va assegurar que "el
govern espanyol es dirigeix a la so-
cietat catalana", que és a qui vol ex-
plicar què "lo que es correcto”. ‘Lo cor-
recto’ és el règim del 78, la violència
amb què es fa fer la Transició, l’em-
peltament del franquisme en la falsa
nova justícia, la repressió, la no se-
paració de poders, la putrefacció de la
monarquia, la Constitució que blinda
un règim corrupte fet a mida per al
sosteniment de les elits polítiques i
econòmiques.

I malgrat que no passen unes ho-
res sense que arribi algun exabrupte de
Madrid, l’Estat dóna per perduda la
guerra amb el Govern i el Parlament
català. Com va fer a les portes del 9N,
assumeix la fallida constitucional que
viurà un altre diumenge. El règim té
clar que hi haurà urnes, altrament, el
poder espanyol, que inclou el PSOE, no
es passaria el dia dient que impedirà
el referèndum. I així serà si no és que
hi ha un miracle i la seva estratègia
propagandística qualla al carrer cata-
là... És a dir, que el gruix dels catalans
entenguin d’una punyetera vegada
que ‘lo correcto’, allò que han de de-
manar als seus líders, és no tocar el que
no sona a un règim monàrquic cor-
rupte, sinó intentar aprofitar-se’n al
màxim. Vaja, com han fet els bascos
exemplars. La Puta i la Ramoneta.

Publicat a El Món.cat

per Gemma Aguilera per Jordi Lleal

Catalunya farà un favor a Espanya:
sembla una paradoxa, però no. Quan
sigui independent, crearà una reacció
social i política a Espanya que trencarà
amb l’estatus actual i renaixerà una
nova Espanya, lluny de les estructu-
res heretades del franquisme, lluny de
tirar de veta de la mamella catalana,
entraran en una catarsi per desem-
pallegar-se d’antics defectes. 

En un programa de televisió, Llu-
ís Foix i Manuel Milián Mestre de-
manaven al govern espanyol un can-
vi d’estratègia respecte a les deman-
des de Catalunya. Posaren com a ex-
emple que pagesos lleidatans es quei-
xaven dels recol·lectors andalusos
que treballaven a les seves explota-
cions, perquè a la que feien les 29 jor-
nades de treball, plegaven i els dei-
xaven penjats, de resultes que amb
aquests jornals, ja en tenen prou per

cobrar subsidis la resta de l’any. Joan
Josep Queralt posava com a exemple
contrari Alemanya, en què els estats
federats del nord, que representava
que eren el motor de l’economia ale-
manya, van abocar copiosos ajuts
econòmics i que ara, si vas als estats
del sud, han canviat com un mitjó, per
què? Perquè s’han emprat els diners
adequadament per invertir i per mo-
dernitzar les estructures industrials i
de comerç. Tota una lliçó d’eficàcia. 

A Espanya s’està ben lluny d’a-
questa mentalitat. És allò d’anar vivint
de la ganga. Això canviarà perquè no
tindran cap altra alternativa i quan Ca-
talunya sigui independent, els que
gaudeixen del règim foral les passaran
magres perquè les altres autonomies,
si marxa la mamella catalana, es gi-
raran cap al país basc i Navarra i ho
voldran revisar. Al temps.

@antonlosada: Hay gente que pide elec-
ciones en Catalunya para que vote la gente
pero rechaza el referéndum porque es ile-
gal que vote la gente.

@Gargotejant: Per tal d'anar en contra del
PDeCAT, els comuns estan actuant com si
en el Cas Palau el Palau fos una víctima en
comptes d'una part implicada.

@KRLS: "Estar disposat a tot" per impedir
el #Referèndum significa estar disposat a
utilitzar la força? És hora que l'Estat ho
aclareixi.

Opinió en 140 caràcters

4“Lo correcto” per a un català 4Tots a pencar

Parlen els
veïns

Jonathan
“Crec que hem arri-
bat a un punt que la
ciutat s’està que-
dant petita per a la
quantitat de gent
que hi viu i que hi
vol venir a viure. Els

preus han pujat moltíssim en cinc anys i
el pitjor és que crec que, per molt que ho
intentin, no hi ha cap solució.”

Niki
“És horrorós, fa
temps que busco
pis i no hi ha ma-
nera de trobar-ne a
un preu raonable.
Crec que s’hauria
de fer alguna cosa

per intentar regular-ho, perquè a més a
més molts estan fets un desastre i abans
s’haurien de reformar.”

Xavier
“Depèn molt de la
zona on el busquis,
de la quantitat de
gent que hi hagi de
viure, de si el pis
està reformat o no...
Però és cert que a

Barcelona els preus s’han disparat, de ma-
nera que molta gent, com jo, ha optat per
marxar a viure a la rodalia.”

Carlos
“Tot i que la situació
pot canviar en fun-
ció del barri on es-
tiguis buscant, la re-
alitat és que els
preus són cada cop
més alts i no sempre

per pisos o habitacions en condicions.
Crec que comprar una casa, avui en dia,
és més rentable que viure de lloguer.”

Què en penses dels actuals preus del lloguer a la ciutat?
per Toni Enguix
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@elpidiojsilva: El Reino de la impunidad es
lo que pone en peligro al Estado español,
mucho más que cualquier proceso inde-
pendentista. #operacioCatalunya.

@JosPastr: Nueva cumbre histórica para
fijar día y pregunta del referéndum en la
que se emplaza a otra cumbre histórica
para fijar día y pregunta. 

@oriolvidal: Valverde, un gran tècnic i 
millor persona per al Barça. Trist això d'in-
tercalar respostes sobre ell amb els serials
habituals al club.

Opinió en 140 caràcters

Un diari compromès

Escric aquest article sense saber què
haurà fet el Barça a la final de la Copa
del regne, un partit que molts culers
mirarem d’esma i pel qual s’han re-
tornat centenars d’entrades a dispo-
sició del club, vista la manca d’interès
dels aficionats per assistir a un match
intranscendent que coronarà una tem-
porada fallida. Perquè, independent-
ment d’allò que s’hagi esdevingut al
Calderón, la victòria d’aquesta setmana
haurà estat la de Jan Laporta contra
l’actual directiva, que –després del fra-
càs d’una acció de responsabilitat in-
justa i fraudulenta– ha quedat abso-
lutament deslegitimada per continu-
ar governant l’entitat.

Mentre Laporta i els seus directius
són exculpats, de manera que es de-
mostra que Rosell i Bartomeu van
adulterar l’assemblea de compromis-
saris amb informació falsa per forçar-
ne el vot acusador, l’actual president del
Barça s’amaga i no dona explicacions
al soci, en una actitud covarda que des-
criuria com a inaudita si no fos que ja
l’havia precedit la fugida de Rosell, una
espantada de la qual ara ja comencem
a saber-ne els motius. Els millors di-
rectius que ha tingut el club en tota la
seva història són innocents, mentre Ro-
sell ja dorm a la presó i el seu succes-
sor Bartomeu no té ni la dignitat d’a-
dreçar-se als seus propis votants.

La cosa seria d’escàndol si el Bar-
ça encara no tingués una massa social
molt més preocupada per qui serà el
proper entrenador del primer equip
que no pas en escatir si viu adminis-
trada per lladres i mala gent; socis que,
encara avui, creuen que viuen infor-
mats llegint Mundo Deportivo i La
Vanguardia, publicacions xacroses
que han estat set anys escampant
merda sobre Laporta i els seus sense
cap mena de compassió. On són, ara
que Rosell dorm a la presó, aquelles
portades amb factures d’una rostisse-
ria que acusaven Laporta de malgas-
tador? On s’amaga ara tota aquesta
xusma, tota aquesta gentussa?

La victòria de Laporta demostra

que, lentament però inexorable, les co-
ses estan canviant en aquesta Catalu-
nya on els fills privilegiats de co-
gnoms intocables dormen al calabós i
en què la gent ja no s’empassa la llis-
ta d’empestats que dicta el Comte de
Godó. La victòria de Laporta no només
se cenyeix al Barça, sinó que l’ha de fer
seva tothom que sigui contrari a la
mentida i als llinatges de la casta ca-
talana, perquè tots sabem que l’únic
pecat que va cometre en Jan fou ser in-
dependentista i voler un Barça que no
es consolés guanyant una final de
merda, absolutament menor com la
d’ahir, per maquillar una temporada.

Els pròxims dies seran divertidís-
sims, car serà fantàstic saber què opi-
nen de tot plegat els membres i autors
del flamantíssim Codi d’Ètica i de
Conducta del Barça (entre els quals hi
ha il·lustres papis dels directius, dit si-
gui de pas), així com serà igualment
d’instructiu saber què en pensa tam-
bé de la cosa el Síndic del Soci, el pro-
fessor Joan Manuel Trayter, un altre
prohom que destaca per l'ús quasi mís-
tic del silenci. Serà ben interessant, hi
insisteixo de nou, veure com tots
aquests prohoms eviten donar la cara
resant perquè els fitxatges per a la tem-
porada vinent i la contractació del nou
entrenador els tapin les vergonyes.

Catalunya està veient com la seva
classe dirigent de fills de papà asseny-
ats, fins fa ben poc guardiana del sen-
tit comú, va perdent pistonada. Això
que ha passat al Barça, com entendreu,
té un correlat claríssim amb el país. Ben
aviat haurem de triar si volem viure re-
gits per la gentola que governa encara
avui institucions com el Barça o si apos-
tem per la gent que combina l’ambició
amb la decència. Els nens de papà en-
cara manen, però cada dia respiren
més nerviosos. Ben aviat, no us pre-
ocupeu, els acabarem desbordant. I lla-
vors podrem començar a parlar de si
mereixem ser un país normal de gent
lliure, desvetllada i feliç.

Publicat a El Nacional.cat

per Bernat Dedéu

4La victòria de Laporta

L'expresident del Barça Sandro Ro-
sell, a la garjola. Impactant notícia la
que hem tingut en aquest final de
temporada. L'Audiència Nacional ha
dictaminat presó sense fiança per a
Rosell, basant-se en totes les perqui-
sicions dutes a terme. Sandro va ser
detingut al seu domicili de Barcelona,
i dos dies més tard va prestar decla-
ració, però sembla que aquesta de-
claració no li hauria servit per esqui-
var l'empresonament. Se l'acusa de
formar part d'una organització cri-
minal -aquest és potser el punt que
sona més gruixut- que s'ha dedicat a
blanquejar diners.

Aquests diners tindrien la seva
procedència en les comissions per la
venda dels drets televisius de la se-
lecció brasilera de futbol, per part del
seu president Ricardo Teixeira, a una
empresa de les Illes Caiman (habitu-
al paradís fiscal, i un emplaçament
permanentment sota sospita). Per
tant, cal emmarcar els fets en l'etapa
prèvia a l'arribada de Rosell a la pre-
sidència del Barcelona, quan tenia ne-
gocis a Brasil. De totes maneres és un
cas d'una gran magnitud, amb l'FBI
al darrere, i es pot considerar a hores
d'ara com una pota més d'una causa
més gran en què s'investiguen els tri-
pijocs de la FIFA durant el mandat de
Joseph Blatter. 

Tot plegat fa molta pudor, i d'al-
guna manera (encara que sigui indi-
recta) taca la imatge del Barça. Des de
Núñez, tots els presidents de l'entitat
han tingut algun episodi més o menys
important amb la justícia. I això diu
ben poc de les bones praxis en un càr-
rec tan rellevant. Fins i tot Piqué va
declarar recentment que potser es re-
planteja el seu desig de ser president

del club algun dia, veient la sort que
estan corrent els darrers inquilins de
la cúpula barcelonista. Però centrant-
nos en el cas de Sandro i en aquest su-
posat blanquejament de diners, la jut-
gessa va decidir enviar-lo a la presó
en considerar que hi ha risc de fuga,
de destrucció de proves i de reitera-
ció delictiva. Molt greu. Veurem quin
camí segueix el cas, però de moment
no sembla augurar un bon final a San-
dro i els seus sequaços.

I casualment, o no (donat que
club i jugador estan a punt de signar
una esperada renovació de contracte),
el Suprem també ha ratificat en els
darrers dies la condemna de 21 me-
sos de presó a Leo Messi per frau fis-
cal. Evidentment, el fet de rebre una
condemna inferior a dos anys i de no
tenir antecedents penals, permetrà
l'astre argentí no haver d'entrar a la
presó. Però igualment posa l'entitat en
l'ull de l'huracà, i al jugador en una si-
tuació mediàticament poc edificant.
I el que més cou en aquest cas és la di-
ferent manera de tractar el també in-
vestigat frau fiscal de Cristiano Ro-
naldo. Comparativament el portu-
guès va defraudar més diners que
Messi, però sembla que va regularit-
zar la seva situació abans de ser im-
putat (cosa que no va fer el crack blau-
grana), i això el podria salvar d'un càs-
tig penal i tot podria quedar resolt per
via administrativa. Veurem.

Sigui com sigui, es parla de penes
de presó per a empleats i exem-
pleats del club, i això per si sol fa llàs-
tima i provoca estupor. Esperem
que l'actualitat barcelonista aporti rà-
pidament temes menys punyents, i
que es parli del nou projecte de fut-
bol. Tots ho agrairem. 

per Sergi Villena 

4A la presó
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Aquest mes ho tenim tot
molt natural i sostenible

2a Mostra de productes i serveis ecològics, sostenibles,
naturals i de proximitat: ambient de salut!

Per segon any consecutiu, l’Eix Comercial Sants-Les Corts
té la responsabilitat d’organitzar la 2a Mostra de serveis i
productes ecològics, sostenibles, de proximitat i saluda-
bles, que se celebrà aquest dissabte 10 al parc de les In-
fantes, al cor del barri de les Corts.

L’any passat, la mostra es va celebrar a la Plaça Can
Mantega. Aquests dos espais s’han triat per poder donar
tancament, proximitat i entorn natural a la fira.

La idea d'aquesta mostra és que les botigues associa-
des dels districtes de Sants i de les Corts presentin els
seus productes i serveis. A més, per poder tenir més re-
percussió, aquest any hem volgut afegir i destacar els con-
ceptes de sostenibilitat i de proximitat. És per això que
tenim representació del sector alimentari, massatges te-
rapèutics i ayurveda, quiropràctics, nutricionistes, cosmè-
tica ecològica, nutri cosmètica, càtering per tastar, clínica
dental, detergents ecològics, roba ecològica, empreses de
reciclatge i consum de material reciclat.

La Mostra s’organitzarà en diferents carpes en les
quals els establiments mostraran els seus productes per
fer difusió i venda. També hi haurà una carpa per poder
fer xerrades de diferents sectors. 

Aquest any comptem amb temes molt interessants:
- Alimentació conscient: viure per menjar o menjar per
viure?

- Què és la nutricosmètica?
- El massatge en l’embaràs
- La salut intestinal a partir dels probiòtics i del diagnòstic
amb ressonància
- La llet d’euga com molt a més que un aliment.

Per amenitzar més la mostra, farem un taller de cons-
tel·lacions i una demostració de flow-ioa.

A més, durant tot el dia hi haurà tallers per als nens,
que podran fer trencaclosques amb pals de gelat, mone-
ders amb plàstics de tetra-brick de llet o sucs o un tres en
ratlla amb pedretes, entre molts altres.

Com esperem que faci bon temps, hi haurà un raconet
de tast i begudes. Serà un punt de tast de productes ve-
getals, amb paella vegetariana, sucs de fruites naturals,
“shawarma” de seità i pinxo de fruita cobert de xocolata.
En alguna carpa dels associats es podrà tastar i comprar
orxata ecològica i altre tipus de productes comestibles.

L’Eix també hi té representació venent per un euro un
got solidari, amb la voluntat de donar a la mostra un aire
de sostenible, solidari i reciclable. 

Per acabar de donar més comunicació i ressò d’aquest
tipus de mostra, se sortejaran dues paneres amb produc-
tes dels comerciants participants.  

Us hi esperem! Tenim ganes d’estar sans i contents,
compromesos amb el medi i amb el barri i la societat.

FirEntitats
de Sants, Hostafrancs i la Bordeta

El pla d’acció B+S o
anomenat d’acció Bar-
celona Sostenible, és la
pauta de treball on cada
associació de comer-
ciants pot planificar i
executar les actuacions
concretes per mostrar el
seu compromís a favor
de la sostenibilitat.

En l’elaboració del pla
cal implicar els membres
de l’associació, pro-
moure la seva participa-
ció per a garantir el seu
compliment i responsabi-
litzar a tothom. Per dur a
terme el projecte, l’Eix ja
ha elaborat i definit el Pla.
Ara, tan sols queda ela-
borar i complir la Fitxa de
Compromís. L’objectiu
principal d’aquesta és

aconseguir una reducció
de la Taxa de Residus
segons l’Acord Cívic.
L’Eix la repartirà als seus
associats pròximament.

PLA DE SOSTENIBILITAT

Mostra de força i diversitat associativa al FirEntitats de
Sants, Hostafrancs i la Bordeta

El teixit associatiu de Sants, Hostafrancs i la Bordeta
va sortir al carrer dissabte passat durant tot el dia per ex-
posar els seus projectes, les seves propostes i les seves
iniciatives als veïns dels nostres barris. El FirEntitats d’en-
guany va acollir més de 160 entitats que van omplir els
carrers de Sants i de la Creu Coberta, i també el carrer
Llobet i el parc de l’Espanya Industrial, amb activitats, ac-
tuacions, cultura popular, espais esportius, expressions
interculturals i tallers per a tota la família. Hi van partici-
par tota mena d’entitats, des d’escoles, entitats de lleure,
esportives, culturals i solidàries. Com sempre, el FirEnti-
tats va ser una plataforma perquè tothom pugués difon-
dre els seus interessos. 

El dia 17 d’aquest se celebrarà la Mostra del
Carrer Vallespir. Com sempre, la mostra pre-
tèn treure les botigues del barri associades al
carrer, per mostrar els seus productes i ser-
veis. Com a novetat inclou actuacions teatrals
i com va passar l’any passat i per les caracte-
rístiques dels negocis del carrer, s’allargarà el
seu horari fins a dos quarts de 12 de la nit. 

Mostra del carrer Vallespir
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CLÍNICA DENTAL VALLESPIR
C/ VALLESPIR, 81-85 LOCAL 4

93 330 88 46
www.clinicadentalvallespir.com

L'any que ve, l'empresa òptica Armand Òptics farà 30 anys de servei i professió i per això hem
entrevistat l'Andreu Canals, director tècnic. Ens parla de les tècniques que implanten de forma
quasi bé pionera i diferencial i dels serveis que han perfeccionat i ampliat en les seves tres
dècades de vida.
Explica'ns una mica d'història. Com vau engegar aquest negoci i què és Armand Òp-
tics? És una empresa que va néixer el 1988 a l'Avinguda de Madrid i què l'any que ve com-
plirà 30 anys. En aquestes tres dècades hem sumat set botigues: a les Corts en tenim tres,
una a la plaça del Centre, una altra a l'avinguda de Madrid i fa poc hem obert una altra a l'a-
vinguda de Josep Tarradellas. En total tenim 15 òptics diplomats, dedicats a la visió i a l’au-
diometria.
Explica'ns més que vol dir aquest darrer punt... El que fem són les revisions opti-mètri-
ques, és a dir, veiem les graduacions de cada persona, les seves necessitats visuals i ofe-
rim el millor assessorament. Entren en joc les ulleres, les lents de contacte i els entrenaments
visuals. Pel que fa a les audiometries, assessorem respecte al millor audiòfon, sigui intraca-
nal o retrocanal.
Quins serveis específics oferiu actualment? Les demandes visuals cada cop són més
complexes i, per tant, ens hem d'especialitzar i trobar la solució òptima per cada usuari. Estem
especialitzats en progressius Varilux (de fet, a la Plaça del Centre donem un assessorament
específic d’aquests vidres). Som centres d'adaptació de lents de contacte específiques en les
set botigues i amb correccions diferents, així com en les lents de contacte progressives i lents

cosmètiques per canviar el color dels ulls. Ara mateix tenim una promoció, oferim un com-
plement d'unes segones ulleres gratuïtes per la compra de les primeres.Treballem amb les
primeres marques i amb els millors proveïdors del mercat. També tenim assegurances per
trencament, per a adults i nens, amb un servei de finançament sense cost en 6 mesos tant
per l'ullera, la lent de contacte o l'audiòfon. Respecte a l'oïda (audiologia), fem audiometries
o revisions sense cap tipus de compromís.
Per què creus que són necessàries les botigues com la vostra o les òptiques tan es-
pecialitzades? Per la forta demanda tant de la visió i l’audiologia, que comporten necessitats
molt diferents i molt àmplies per part dels clients.
Com veus el sector avui en dia? Que us porta a seguir endavant amb aquest projecte?
L'òptica ha canviat molt en els darrers 10 anys, tant de servei com de preus. Hi han campanyes
i publicitats de centres de discount molt fortes. Nosaltres intentem donar el servei més profes-
sional i personalitzat i no volem entrar en aquestes batalles de preus o de descompte.
Quin servei vols destacar o fer arribar als clients després d’aquests 30 anys de pro-
fessió? L’única cosa que em falta per comentar és el servei de prevenció i detecció precoç
del glaucoma, que tenim en totes les nostres botigues. Són patologies que passen molt des-
apercebudes i hi ha el que es coneix com a “damaes”: degeneracions maculars associades
a l'edat, amb cataractes sense tractar. El servei consta en fer revisions i retinografies, mesu-
res de la pressió intraocular i en la col·laboració amb l’oftalmòleg per solucionar aquestes pa-
tologies, que com hem vist abans, cada vegada són més freqüents.

Se llama odontología integrativa la que valora el ser humano en su to-
talidad y también en su relación con el medio ambiente. 

Como sabemos, el ser humano tiene una estrechísima rela-
ción con el medio ambiente. Esta relación ha llevado al hombre a,
por ejemplo, colocar el elemento flúor en el agua de abasteci-
miento público o en la sal que compramos en el supermercado
(junto con el yodo) para incorporar sus efectos en nuestra salud.
Esta relación debe ser muy equilibrada, ya que en exceso o a
edades tempranas puede ser perjudicial.

En la odontología integrativa se tiene muy en cuenta todos los
materiales que se colocan en boca, sus efectos, etc... Aún no te-
nemos el “material ideal” tanto para el paciente como para el medio
ambiente, pero intentamos usar los menos metales posibles, no
usar diferentes metales en  la boca y limitar el uso de la amalgama
dental. Respecto a este tema, existe el dictamen final del Comité
Científico de Riesgos Sanitarios y Medioambientales de la Comi-
sión Europea (SCHER) del 2014. El Colegio oficial de Odontólo-
gos y Estomatólogos de Catalunya  acordó evitar el uso de las
amalgamas dentales  en niños y embarazadas, como medida a
evitar los problemas medioambientales que se derivan.

La odontología integrativa utiliza los materiales más biocompati-
bles posibles. También trabaja sobre los diferentes metales  existen-
tes en boca, los cuales pueden generar corrientes electrogalvánicas
por encima de lo considerado tolerable y ser nocivo para la persona.
Una de las herramientas que posee  la odontología bioenergética o
integrativa es medir, a través de los puntos terminales de los meri-
dianos de acupuntura  (en dedos manos y pies) o  a través de los
electrodos dentales, alteraciones en el paciente, entre ellas la co-
rriente que se establece entre diferentes materiales colocados en la
boca. No sólo porque si el paciente debe colocarse más adelante un
implante- que normalmente es de titanio-, ya tendría al menos dos
metales diferentes, sino por la propia toxicidad que puede ejercer el
material en sí, tanto en la persona, como en el medio ambiente
cuando debe ser desechado ese material en particular.

Vemos pues como todo está relacionado con todo. Por eso
debemos responsabilizarnos de nuestro consumo y de nuestro
uso, tanto de bolsas de plástico, como de insecticidas, pesticidas,
pinturas, barnices  y pedir a nuestro dentista que recicle adecua-
damente las amalgamas que nos retira para que éstas no conta-
minen las aguas y a su vez el medio ambiente.

Entrevista a Andreu Canals, director tècnic d’Armand Òptics

Artículo de Dra. Feliciana Navalón, doctora colegiada 2474 de la Clínica dental Vallespir

“Armand Òptics: 30 anys al servei de l’òptica”

Odontología integrativa y medio ambiente

Instalaciones de la clínica
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Tot i que el Centre Quiropràctic L'Olivera fa tres anys
que va obrir les seves portes al barri de Les Corts, al
carrer del Taquígraf Martí, aquest any ha decidit cele-
brar els seus "20 anys i més" de servei al públic.

El tret de sortida d'aquest any de celebracions va ser
la festa  homenatge als pacients que els acompanyen
des de l'inici. El saló principal de l'hotel Atenea es va
omplir amb més de 120 veterans, amics, familiars i al-
tres comerços del barri que van voler gaudir d'una data
tan especial.

A la festa es va presentar el documental 20 anys i
més al servei de les persones que recull entrevistes
amb l'equip del centre i els testimonis dels pacients ve-
terans, per als qui la quiropràctica s'ha convertit en una
manera natural i sostenible de cuidar la salut sense me-
dicaments ni cirurgia. És per això que es diu que la qui-
ropràctica és una cura d'avantguarda. 

El documental ha estat rodat per l'empresa cinema-
togràfica TheMoff i es pot veure al canal de Youtube de
la consulta "Quiropràctica L'Olivera". També es va pre-
sentar el segon llibre de la doctora Roser de Tienda
"Hazte la vida fácil", un llibre sobre la salut, els reptes i
la vida de dones de totes les edats, formacions i cir-
cumstàncies explicat des d'una perspectiva propera i
amb el sentit de l'humor al qual ens té acostumats.

Per continuar amb les celebracions i escampar pel
barri l'esperit de la quiropràctica, a tothom que passi per
la consulta i compri el llibre Hazte la vida fácil, se li ob-
sequiarà amb un regal exclusiu.

No us perdeu la seva pàgina web, plena d'articles de
salut i col·laboracions en premsa especialitzada. 

www.quiropracticalolivera.com
i el blog www.roserdetienda.es 

“La setmana dels Beatles a Barcelona”
The ROAG ASPINALL és l’única banda
homenatge amb relació directa amb el
cèlebre quartet de Liverpool. 

La banda, amb el nom complert de
The Roag Aspinall-Best Beatles Connec-
tion, donarà el tret de sortida al BARCE-
LONA BEATLES WEEKEND (BBW)
2017, aquest dissabte a les 9 del vespre,
al Casino l’Aliança del Poblenou. 

Podeu treure els tickets a: proticke-
ting.com/elperiodico/ca_ES/tickets.

L’Eix comercial Sants-Les Corts ha
volgut ajudar-los en aquesta promoció
com a agraïment per la seva col·labo-
ració en les diferents mostres de co-
merç que hem fet als carrers i sobretot
al de Vallespir. 

Article de Quiropràctica l’Olivera

Barcelona Beatles Weekend: 9 de juny a les 21h al Poblenou

“L’Olivera, un centre quiropràctic que celebra 20 anys”

Fotografia de cafè Indian Mysore

Fotos de la celebració
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C/Lluçà, 42 - Local 2
Telf. 600 604 001- 93 853 95 30

teresavalenciarivero@hotmail.com
CIRUGIA-IMPLANTOLOGIA-ORTODONCIA GENERAL

PRÒTESI DENTAL-ESTÈTICA DENTAL
ODONTOPEDIATRIA-PERIODONCIA 

PROMOCIÓ: 1 VISITA GRATUÏTA + 
1 NETEJA i PROFILAXIS PER 10€

“Síndrome de las Piernas Pesadas”

Entrevista a Teresa Valencia, responsable y propietaria de la Clínica Dental Valencia 

Artículo de Anna Morte, propietaria de EspaiV56

“Salud y servicio por delante de todo”

Una sesión en la Clínica

La sensación de  piernas pesadas se caracteriza por la “pe-
sadez” en las extremidades inferiores al intentar movilizar-
las, caminar, o simplemente al mantenerse de pie. Estos
síntomas se agravan en las épocas de más calor.

Los indicadores más frecuentes suelen ser un dolor más
o menos intenso en las piernas (sobre todo en la parte más
baja), calambres en la extremidad inferior, hormigueos y pi-
cores. En algunos casos también se puede observar una
cierta hinchazón de la zona. 

Las principales causas son una dieta desequilibrada, con
exceso de grasas, azúcares y sal, el sobrepeso por la falta
de ejercicio, beber poca agua, pasar muchas horas al día de
pie o sentados en la misma posición, la exposición prolon-
gada al sol, el uso prendas de vestir demasiado ajustadas,
fumar o beber bebidas alcohólicas, entre otras.

En Espai Vallespir59 tenemos tratamientos profesionales
con probados resultados.
• El tratamiento estrella es la  presoterapia, ideal para eli-

minar líquidos y mejorar la circulación sanguínea, lo que
contribuye a calmar el dolor en las varices y en el resto de
las piernas.
• Tratamientos con masaje y drenaje linfático. 
• Tratamiento circulatorio de GERnétic con principios acti-
vos especiales para la circulación sanguínea y el dolor de
las piernas.
• Crioterapia o vendas frías. 

También disponemos de productos cosméticos y nutri-
cosméticos, como Confort Corps Marin, un gel con acción
drenante que alivia y refresca las piernas pesadas e hin-
chadas. Otro producto es Piernas Ligeras, perlas cuyos in-
gredientes (extracto de castaño de Indias, extracto seco de
hojas y flores de espino blanco, Rutina, Vitamina C…) tra-
tan en profundidad las piernas pesadas, el edema y tobillos
hinchados asociados a la mala circulación.

En la imagen se muestra una sesión de presoterapia.
Sesión de presoteràpia

Hablamos con María Teresa Valencia en su local de la calle Llucà,
donde está desde hace 14 años.
María Teresa, explícanos un poco mica qué es la clínica dental y
cuál es vuestro proyecto. Dentro de poco hará casi un año que decidí
abrir la clínica en esta zona porque la considero preciosa y porqué vi
que no había muchos dentistas en la misma. Decidí venir a Catalunya
y ya hace14 años que me dedico a la odontología aquí. He trabajado en
otros centros, pero llegó el momento de hacerlo de forma independiente.
¿Qué servicios ofrecéis principalmente? Abarcamos todas las
ramas: odontodoncia, periodoncias e implantes. Intentamos dar el
mejor servicio, sobretodo muy personalizado, familiar, huyendo de los
cambios de atención, que un día te atienda un doctor y otro día otro.
Esto creo que otorga un servicio de garantía y calidad.
¿Por qué te decantaste por este negocio? Porque es mi pasión. Llevo
ya 20 años de profesión. Llegué a Catalunya hace 14 años y ahora estoy
haciendo un máster y un doctorado en la Universidad de Barcelona. A
parte, intento hacer entender que si tenemos la boca sana tenemos el
cuerpo, el intestino, la digestión y todo lo que confiere al organismo sano,
ayudamos a nuestro cuerpo. Si no podemos masticar bien, el cuerpo

empieza a enfermar. La boca debe estar bién cuidada, sana, porque es
salud y yo quiero conscienciar a la gente.
¿Cuál o cuáles son vuestros servicios más destacados? El trata-
miento integral. No miramos sólo el diente que está malo o que duela y
del resto nos olvidamos. Observamos las encías, miramos la raíz y el
problema o la mala posición de los dientes. Primero informamos y
damos una pauta de lo que debe hacer para tener una boca sana para
que el paciente decida. También tenemos un especialista en ortodoncia. 
¿Cuál es el perfil de vuestros clientes? Variado. Ahora destacamos
más los tratamientos para adolescentes que de odontopediatría y tam-
bién los servicios a la tercera edad. Disponemos de un acuerdo con el
Ayuntamiento de les Corts y los clientes que presenten la targeta rosa
tienen un descuento del 25 %.
Por qué son necesarias las clínicas dentales como la vuestra? Para
destacar que la salud dental es muy importante y le damos poco valor.
Pensamos que arrancando un diente ya se acaba, y no es así.
¿Cómo ves tu sector actualmente? Realmente mal, hay mucha com-
petencia desleal y si hacemos un mal tratamiento puede incluso llegar
a ser mortal. No se valora que lo que realizamos es vital.
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SOSTENIBILITAT4El Centre Cívic
Can Deu acull des de divendres
passat i fins al pròxim 12 de juny
la Setmana del Medi Ambient, du-
rant la qual s’estan celebrant di-
ferents activitats per tal de cons-
cienciar els veïns de la importàn-
cia del respecte a la natura.

Aquest cicle, que té la col·la-
boració de diferents entitats i as-
sociacions del districte i la ciutat,
inclou diferents sortides, tallers,
exposicions i una festa familiar a
la plaça Concòrdia. Tot i que la in-
auguració oficial es va fer el pas-
sat dia 2, el 26 de maig ja es va fer
un taller creatiu amb materials re-
ciclats. El primer dia del cicle, di-
vendres passat, es va fer un taller
on els participants van poder
aprendre a fer servir la tècnica del
croma, una tècnica audiovisual
que consisteix en la substitució
d’un fons per un altre a través de
l’ordinador. En aquest cas, els as-
sistents al taller van descobrir els
secrets per fer un croma casolà.

Aquests dies també es pot
veure l’exposició artística ‘Mate-
rial sensible’ sobre reutiltizació
d’objectes en desús i la mostra de
decoració amb materials reci-
clats de l’Atelier Aiiko. També
s’han celebrat altres activitats,
com ara una caminada a la vall
d’Olzinelles, la visita d’ahir a la co-
berta experimental instal·lada al
sostre de l’edifici de la UPF del

Poblenou o la presentació del
mapa verd de les Corts, que tam-
bé va tenir lloc ahir.

Fins dilluns que ve hi ha pro-
gramades altres activitats, com la
projecció d’un documental, l’eco-
festa de la Concòrdia, la inaugu-
ració del nou hort de Can Deu i la
presentació del projecte ‘Hort en
comunitat’ i un recital poètic d’o-
bres relacionades amb la natura.

Els horts comunitaris, una nova moda urbana. Foto: Districte

Can Deu acull una nova edició
de la setmana del medi ambient
» El centre cívic organitza activitats lúdiques per conscienciar els veïns

» Es fan sortides, tallers, visites, exposicions i una festa familiar 

Comença el segon cicle de
cinefòrum ‘Imago medievalis’
CINEMA4El segon cicle de ci-
nefòrum d’història medieval
‘Imago medievalis’ es posa en
marxa avui al Museu Reial Mo-
nestir de Santa Maria de Pe-
dralbes amb el seminari ‘Viatjar
a l’edat mitjana. Atrapats en el
temps, que anirà a càrrec de
l’historiador Xavier Cazeneuve.

L’edició d’enguany del cicle 
està dedicat a les relacions entre
el cinema i la història i s’endin-
sarà en un conjunt de pel·lícules
que són un subgènere molt par-

ticular en la cinematografia de ti-
pus històric: el dels viatges en el
temps. 

Així doncs, el dia 14 tindrà
lloc la sessió ‘Mirar el passat, mi-
rar el mirall, on es farà un cine-
fòrum amb presentació, projec-
ció i comentaris de la pel·lícula
‘Los caballeros de la mesa cua-
drada y sus locos seguidores’. Les
dues últimes sessions, que es fa-
ran el 21 i el 28 de juny, porta-
ran per títol ‘Anem a l’edat mit-
jana?’ i ‘El passat ens mira’.

FESTIVAL4El cantant i compo-
sitor canadenc Rufus Wain-
wright va ser abans-d’ahir l’en-
carregat de donar el tret de sor-
tida a una nova edició del Festi-
val Jardins de Pedralbes.

Wainwright va oferir un in-
tens i emotiu recital en solitari.
Acompanyat del piano i la gui-
tarra, el canadenc va tornar a fer
gala d’una veu espectacular, com
es va poder veure durant la in-
terpretació de ‘Candles’, i es va
posar de seguida el públic a la

butxaca. Durant el concert,
Wainwright va alternar els seus
temes més clàssics, com ara ‘Je-
richo’, ‘Dinner at Eight’ o ‘Gay
Messiah’, amb confessions com
ara l’impacte que li causava to-
car en uns jardins del Palau
Reial que  va dir que s’assemblen
a la Casa Blanca.

Un dels grans moments de la
nit va arribar quan el canadenc
va tocar ‘Barcelona’, que va fer
emocionar un públic totalment
entregat. Durant la recta final del

concert Waiwright va aconseguir
mantenir el nivell de tot el reci-
tal amb cançons com ‘Going to
a town’, ‘Hallelujah’ i ‘Poses’.

D’altra banda, ahir es va ce-
lebrar el segon concert del festi-
val, que va anar a càrrec de La Lo-
comotora Negra, una banda clàs-
sica del jazz a Catalunya liderada
pel trompetista Ricard Gili. Per
últim, avui serà el torn dels his-
tòrics Kool & The Gang, els pio-
ners del funk que fa més de mig
segle que pugen als escenaris.

Accident | Set ferits en un xoc entre un cotxe i un taxi
Un xoc entre un turisme i un taxi a l’altura del número 79 de Diagonal va acabar

aquest diumenge amb set persones ferides, una d’elles en estat crític i una altra en
estat greu. La conductora del turisme, que estava estable dins la gravetat i va ser

traslladada a l’Hospital Clínic, va donar positiu en el control d’alcoholèmia.      

El cicle es fa al Monestir de Santa Maria de Pedralbes. Foto: Ajuntament

El Jardins de Pedralbes, en marxa

Rufus Wainwright va inaugurar dilluns el festival. Foto: Jardins de Pedralbes
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Un dels valors en què es fo-
namenten els sistemes de
pensions de repartiment

és el que permet, de forma clara,
que les generacions del present
reconeguin l’esforç de les genera-
cions del passat per construir una
societat benestant i que ha per-
mès que molts dels que ara estem
en actiu puguem viure amb ga-
ranties. L’escola, les universitats, la
sanitat... són un conjunt d’ele-
ments que tenim gràcies a l’esforç
dels que ens han precedit.

Els sistemes de pensions de
repartiment, com és el cas de l’es-
panyol, funcionen a partir de les
aportacions que mensualment
fan les persones que treballen i
les empreses. Les aportacions
s’ingressen al calaix comú, que
permet, mes a mes, pagar la nò-
mina de les pensions de manera
que no hi ha un estalvi al sistema
sinó que els diners que entren
amb l’esforç dels que treballen
s’utilitzen per pagar les pensions
als que ja han treballat prou. Com
deia, és un gran valor de la soli-
daritat intergeneracional.

Aquests sistemes són soste-
nibles quan hi ha prou gent tre-
ballant que ingressi recursos al
calaix comú: quan la població ac-
tiva supera la població passiva o
perceptors de pensions. Per tant,
hi ha una relació directa entre la
sostenibilitat dels sistemes de
pensions i la salut del mercat de
treball. A més treball, i a més tre-
ball de qualitat, més resistència
del sistema. És prou conegut,
també, que el mercat de treball
català sempre ha tingut un millor
comportament que l’espanyol.
Així doncs, en lògica de funcio-
nament el sistema de pensions
català seria més sòlid i robust, o
com s’estila dir, sostenible, que el
sistema de pensions espanyol,
atès que tenim menys atur, més
activitat i més ocupació.

No només aquest factor con-
ceptual ho denota, sinó que en
dades de liquidació de pressupost
del sistema de seguretat social, les
dades a Catalunya sempre han
estat més favorables que les del
conjunt d’Espanya. El dèficit
menor en moments de crisi i l’ex-

cedent de les pensions catalanes
en moments de bonança econò-
mica explica que un 26% dels di-
ners del fons de reserva de les
pensions -la guardiola- que hi
havia l’any 2012 -de més de
66.000 milions d’euros- fos dels ex-
cedents catalans. 

El sistema de pensions a l’Es-
tat espanyol es troba en una si-
tuació complicada. Enguany el
seu dèficit pot arribar als 17.000
milions d’euros i la guardiola que-
darà a fi d’any en -2.750 milions
d’euros (sí, en negatiu) si es com-
pleix la previsió. Aquest resultat
no és derivat ni de bon tros per
l’import de les pensions que
reben els nostres pensionistes.
Les pensions no són excessiva-
ment altes a Espanya en compa-
ració amb altres països de l’entorn
europeu. El problema rau en la
partida dels ingressos. Les pen-
sions no es poden discutir. En tot
cas, cal afrontar la manera com es
paguen i això depèn de la salut
del mercat de treball. Amb un
mercat en el qual, fruit de les re-
formes laborals, es crea ocupació

de baixa qualitat, temporal i sala-
ris galdosos, la capacitat de ser
sostenible del sistema de pen-
sions espanyol és i serà molt com-
plicada. Aquesta decisió política,
presa a Madrid, condiciona la sos-
tenibilitat de les nostres pensions. 

Catalunya necessita tenir un
Estat per poder construir el seu
sistema propi de pensions. De fet,
si creem ocupació al ritme que ho
hem fet al 2016 i alhora revertim
les reformes dutes a terme per
tenir un mercat de treball més sa-
ludable, podem tenir un sistema
de pensions sostenible molt aviat
a Catalunya. Com també hi aju-
daria aprofitar les inversions en
economia i model productiu per
crear més i millors oportunitats.
La República Catalana no seria
aliena als problemes estructurals
de les societats europees -com
l’envelliment, l’increment de la
taxa de dependència...-, però ho
faria amb menys urgències i
sense les retallades amb què ho
haurà d’afrontar Espanya. 

I en tot aquest context, allò
més important és que, quan arribi

el moment de decidir, tothom ho
pugui fer sense por i amb la lli-
bertat amb què decideixen les so-
cietats lliures. Sense por a perdre
drets ni pensions. I en matèria de
pensions tothom pot estar tran-
quil que les pensions estaran ga-
rantides des del primer moment,
perquè Catalunya és prou empre-
nedora. De fet, estaran més ga-
rantides del que ho estan ara.

Josep Ginesta, secretari general
de Treball, Afers Socials i Famílies

Opinió

Una República Catalana per a unes pensions dignes 
El sistema de pensions català serà més sòlid i sostenible que l’espanyol, ja que tenim menys atur i més ocupació
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Una mostra repassa la història
de les Cristalleries Planell

PATRIMONI4L’Espai Expositiu
de la seu del Districte acull des
del passat dia 1 de juny, i fins al
dia 28 del mateix mes, una ex-
posició  que reviu la història d’u-
na de les fàbriques de vidre més
importants d’Europa, la de les
Cristalleries Planell.

La mostra recorre els 42
anys que el vidre va ser el refe-
rent en aquesta fàbrica cort-
senca. Va obrir el 1913  sota el
nom de Planell y Borràs, So-
ciedad en Comandita amb 170
treballadors; va arribar al seu
màxim esplendor l’any 1943,
quan l’empresa tenia 30 anys,
amb 525 treballadors; i va aca-
bar tancant el 1955, dos anys
després de la mort del seu pro-
pietari Leopold Planell.

Durant el primer tram de
l’exposició, els murals permeten

al visitant conèixer el context
urbà i el procés d’industrialitza-
ció que va viure les Corts a finals
del segle XVIII i durant la pri-
mera meitat del XIX. Més enda-
vant es pot descobrir l’evolució de
l’empresa, amb les etapes de cri-
sis i bonança per les quals va pas-
sar. Un exemple és l’etapa de més
creixement de les Cristalleries,
que va ser durant la guerra. La
producció es va disparar i va
provocar que el 1943  hi hagués
una plantilla de 525 treballa-
dors. La mostra s’acaba  a l’èpo-
ca de la postguerra, amb el tan-
cament de l’empresa el 1955.

La visita també permet des-
cobrir la figura de Francesc Pe-
dra, un dels nens instigadors de
la ‘vaga dels nens’, i la del mateix
Leopold Planell i Porqueras,
propietari de l’empresa.SOLIDARITAT4El Dia del Refu-

giat, que es commemora el prò-
xim 20 de juny, se celebrarà a les
Corts amb un clar missatge de
solidaritat gràcies a un mural
que   des de fa uns dies ret ho-
menatge a la infància, la solida-
ritat i la cooperació.

L’obra artística, de 15 metres
de llarg i quatre d’alt està si-
tuada al davant de l’escola Pau
Romeva i ha estat pintada per
l’artista Miguel Villalba, àlies El
chico triste. El pròxim 12 de
juny, a partir de les 10 del matí,
es farà un acte d’inauguració del

mural amb els alumnes i pro-
fessors de l’escola i el regidor
del Districte, Agustí Colom. A
l’acte també hi seran els alum-
nes de Santa Teresa de Lisieux
i de Sant Ramon Nonat Sagrat
Cor. Tots ells van participar en
l’Audiència Pública especial de-
dicada als nois i noies del dis-
tricte, per la qual van elaborar
un manifest conjunt que llegi-
ran el dia 12. 

CIUTAT REFUGI
La iniciativa ha estat impulsa-
da  pel pla’ Barcelona, ciutat re-

fugi’, l’aposta de l’Ajuntament
per dotar la ciutat d’un model
integral d’acollida. La realitat,
però, és que, tot i les crides de
les ONG i de la societat civil, els
governs europeus no estan
complint amb el pla d’acollida
de refugiats. De fet, de les
160.000 demandes d’asil pro-
cedents d’Itàlia i Grècia que
han d’acollir els estats membres
abans de setembre, només se
n’han reubicat un 11%. En el cas
d’Espanya, només ha acollit el
8% dels refugiats que es va
comprometre a acollir.  

Una imatge del mural pintat recentment. Foto: Districte

Les Corts se solidaritza amb 
els refugiats amb un mural
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COMERÇ4Productes i serveis
orgànics, saludables, ecològics i
que fomentin el benestar físic i
personal. Cada cop són més les
persones que aposten per fer
compres 100% naturals i per mi-
llorar els seus hàbits de salut. 

D’aquesta manera, també
augmenta el nombre d’iniciatives
al voltant d’aquests nous hàbits
més naturals. Per això, l’Eix co-
mercial Sants-Les Corts aposta,
per segon any consecutiu, per
aquesta mostra ecològica, amb
l’objectiu de consolidar-la, rebent
el suport municipal dels districtes
de Sants-Montjuïc i les Corts, d’a-
cord amb la voluntat de potenciar
el comerç de proximitat.

ESPECIALISTES
La present edició comptarà amb
la representació del sector ali-
mentari, massatges terapèutics i
“ayurveda”, especialistes quiro-
pràctics, nutricionistes, experts
en cosmètica ecològica i nutri-
cosmètica, estands de roba eco-
lògica, i empreses de reciclatge i
consum de material reciclat, en-

tre altres. A més, la mostra comp-
tarà amb un punt de tast i de-
gustacions de productes vegetals,
el qual inclourà paella vegetaria-
na, sucs de fruites naturals, sha-
warma de seità i orxata ecològi-
ca, entre altres aliments. 

XERRADES I CONSELLS
Pel que fa a les xerrades progra-
mades, enguany s’incorporen te-
mes com l’alimentació conscient,
la nutricosmètica, el massatge

en l’embaràs, la salut intestinal a
partir dels probiòtics o les pro-
pietats de la llet d’euga, entre
d’altres. Per aquesta segona edi-
ció, també s’han programat tallers
de constel·lacions, una demos-

tració de flow-ioga i activitats
pels més menuts. 

La mostra de comerç ecolò-
gica i saludable també tindrà un
vessant solidari, sostenible i reci-
clable, amb la venda, per part de
l’Eix Comercial, d’un got solidari
per un euro.

UN ENTORN NATURAL
Amb un escenari canviant, sem-
pre intentant envoltar la mostra
comercial ecològica de Sants-Les
Corts d’un entorn natural, en-
guany és el districte de les Corts,
als popular Jardins de les Infantes,
qui acull aquesta trobada de pro-
ductes i serveis saludables. 

L’edició passada, en el pri-
mer tast que es va poder fer de la
mostra ecològica, van ser els jar-
dins de Can Mantega, ubicats al
districte de Sants-Montjuïc, els
que van albergar a centenars de
veïns i veïnes que van poder
gaudir d’una vintena de parades
amb productes naturals, així com
de xerrades sobre la salut on es
van donar alguns consells i re-
comanacions diverses.

Un comerç 100% natural
» Dissabte es farà la 2a Mostra de comerç i serveis ecològics saludables als Jardins de les Infantes
» L’organitza l’Eix Sants-Les Corts i vol fomentar els hàbits de salut, la sostenibilitat i la proximitat

Algunes imatges de la mostra ecològica de l’any passat. Fotos: Eix Sants-Les Corts

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

DINAMITZACIÓ4Arriba la
calor, les hores de sol s’allarguen i
les passejades es converteixen en
la tònica de l’estiu. El comerç tam-
bé pren els carrers en aquest mes
de juny amb dues mostres ja tra-
dicionals. Dijous 15 de juny, serà el
torn de la Mostra de comerç de
l’Associació de Comerciants Mi-
rall de Pedralbes, un aparador a l’ai-
re lliure amb productes d’alimen-
tació, moda, complements, regals,
decoració i molts d’altres. La mos-
tra començarà a les 10 del matí i fi-
nalitzarà a les 20 h als carrers Ca-
pità Arenas, Manila, Dr. Ferran i Pas-

seig de Manel Girona, amb pro-
mocions, degustacions, tallers in-
fantils i demostracions artístiques. 

L'Eix Comercial Sants - Les
Corts organitza, el dissabte 17 de
juny de 10.30 a 24 h, una nova edi-
ció de la Mostra de comerç del ca-
rrer Vallespir. Una proposta per fer
que el comerç de proximitat s'a-
propi al veïnat per donar-li visibi-
litat. Una jornada que comptarà
amb més de 100 comerços asso-
ciats a l’Eix, així com tota mena
d'activitats, tallers, música, ani-
mació per als infants, i un gran es-
pai solidari dedicat a recaptar fons.

Un mes ple de mostres

La mostra se 
celebrarà per primer

cop als Jardins 
de les Infantes
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Unes 50 entitats i associacions signen un manifest per demanar que es regulin les terrasses

Nou clam per l’espai públic
URBANISME/ Per una regulació de terrasses
que preservi l'espai públic com a dret col·lec-
tiu. Aquesta és la reivindicació, en forma de
manifest, que ha impulsat la FAVB i que ha
rebut el suport d’una cinquantena d’enti-
tats i associacions de veïns de tota la ciu-
tat. I és que en plena negociació per
acordar una nova ordenança de terrasses
per a la ciutat, la federació ha volgut pres-
sionar amb la publicació d’aquest text, que
advoca per la preservació de l’espai públic
“com a dret col·lectiu” a l’hora d’elaborar i
pactar la nova normativa. La federació va
presentar el manifest als mitjans el passat
dimarts 23 de maig.

Des de la FAVB remarquen que “és la
primera vegada” que aquest missatge s’ex-
pressa “de manera col·lectiva mitjançant un
manifest unitari”, el qual, a més, reivindica
“un veritable procés participatiu per donar
veu a la ciutadania”, substituint, d’aquesta
manera, “el tradicional enfocament” de tot
plegat com “una mera negociació bilateral
entre l’administració municipal i els em-
presaris de terrasses”.

El text comença admetent que les te-
rrasses han format part del “paisatge de la
ciutat i de la seva quotidianitat des de fa
temps”, però apunta que “diversos factors
han estimulat, en els darrers anys, al seu
creixement exponencial”. La conseqüència
d’això, segons la FAVB, és un greu deterio-
rament de l’espai públic degut a “la seva
apropiació a gran escala pels agents eco-
nòmics i la seva destinació a finalitats pri-
vades”. Per això, la federació creu que és
necessari matisar el discurs que diferents
lobbys i forces polítiques fan sobre la con-

tribució de les terrasses a l’activitat econò-
mica i laboral de la ciutat, un fet que, argu-
menten, fan servir per justificar qualsevol
irregularitat a l’espai públic.

És per això que el manifest reclama que
el futur acord de modificació de l’orde-
nança de terrasses incorpori criteris com
“l’encaix en un projecte de ciutat inclusiva,
habitable i sostenible que vulgui preservar
l’espai públic com a espai de convivència i
de cohesió social”. Aquest espai públic, a
més, ha d’estar ordenat i vetllar pels drets
individuals i col·lectius, i ha d’estar dissen-
yat per permetre que la gent pugui passe-
jar sense problemes i que es respecti el
descans dels veïns que viuen a prop. 

El manifest també incideix en el fet que
actualment s’està incomplint la normativa
i defensa que per donar-li la volta a aquesta
situació “resulta imprescindible el reforça-
ment de les accions d’inspecció i l’enduri-
ment del règim sancionador”. A més, la
FAVB proposa que en els casos de reinci-
dència es revoqui la llicència.

Per acabar, el text també es refereix a la
fiscalitat. La federació considera que cal “re-
visar a l’alça” els imports que paguen, ja
que els preus públics no tenen cap con-
cordança amb els que s’apliquen als llo-
guers privats dels locals.

La FAVB defensa que la ciutadania ha
de tenir un paper actiu en la negociació i
que “s’abordi un veritable procés públic
de debat i consulta per abordar un verita-
ble procés públic de debat i consulta”. La
federació tanca l’escrit emplaçant el
Gremi de Restauració per tal que instin els
seus associats a complir la legislació.

MANIFESTACIÓ/ 'Salvem el nucli antic de Vallcarca. Bar-
celona no està en venda'. Sota aquest lema més de 300
veïns de Vallcarca, integrants d’una vintena de col·lectius
i entitats veïnals, es van manifestar el passat 13 de maig
pels diferents punts del barri per reclamar la preservació
del nucli antic del barri.

Els manifestants van recórrer primer l’avinguda Vall-
carca fins al carrer Gomis. Des del viaducte van desple-
gar dues pancartes i, tot seguit, la marxa va continuar pel
carrer Argentera i Farigola fins al solar on Nuñez i Nava-
rro vol tirar endavant una promoció de pisos. Fa unes set-
manes, des de l’Assemblea de Vallcarca van denunciar que
Nuñez i Navarro té una llicència d’obres per construir en
un solar del carrer Farigola. La llicència, que ha generat
rebuig entre el veïnat, és prèvia a la moratòria d’un any
decretada per l’Ajuntament aquest  passat mes d’abril. És
per això que des de l’Assemblea de Vallcarca denuncien
que “sempre són els mateixos els qui fan els negocis amb
les nostres vides”.

D’altra banda, el Districte ha confirmat que Can Ca-
rol i l’antic Consolat de Dinamarca es convertiran en
equipaments veïnals. De totes maneres, les entitats ja
han deixat clar que en el cas de Can Carol no compar-
teixen el disseny final del projecte.

Més de 300 veïns de Vallcarca 
demanen salvar el nucli antic LLOGUER SOCIAL/Diferents col·lectius i entitats veïnals es

van concentrar el passat 13 de maig a davant dels núme-
ros 8 i 10 de la Vila Laietana per reclamar a l’Ajuntament que
transformi l’edifici, que és de propietat municipal, en un bloc
d’habitatge públic de lloguer i de comerç protegit.

Les entitats, amb el suport de la FAVB, consideren que
“l’immoble, amb una superfície útil de més de 18.000
metres quadrats i concebut a principis del segle XX com
a edifici residencial, té una morfologia regular i diàfa-
na que li permetria acollir més de 160 pisos i una xifra
considerable de petits comerços”.  Després de la con-
centració, els manifestants es van traslladar a l’Àgora Juan
Andrés Benítez, on hi havia programada una xerrada so-
bre la vaga de lloguers que es va viure a la ciutat a co-
mençaments dels anys 30 del segle passat.

Acte a favor de l’habitatge
públic a la Via Laietana

veïns en línia
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TURISME/ Pas endavant en la llui-
ta dels veïns contra l’hotel que
l’empresa Praktik vol construir a
les Drassanes. A mitjans del mes
passat, la plataforma Salvem les
Drassanes, la principal opositora
a aquest projecte, va anunciar
que ha portat el projecte a l’Ofi-
cina Antifrau i a la Síndica de
Greuges de la ciutat.

Segons va denunciar la pla-
taforma en un comunicat, el
departament d’Urbanisme de
l’Ajuntament “porta mesos ocul-
tant informes que són decisius
per concedir o denegar la lli-
cència hotelera”.  La plataforma
ha rebut el suport de la FAVB,
entre altres entitats.

L’hotel de Praktik 
a les Drassanes, a
Antifrau i la Síndica

SOCIETAT/El barri de la Prosperitat, al dis-
tricte de Nou Barris, va acollir el passat 12
de maig  un acte de suport a l’obertura
d’una mesquita al carrer Japó.

L’acte, convocat per diferents entitats
del barri, tenia com a objectiu reivindicar la
diversitat cultural i la convivència després
que el projecte d’obertura d’aquesta mes-
quita hagi estat envoltat de polèmica. I és
que la majoria dels veïns del carrer Japó
s’hi oposen de s de fa mesos al·legant mo-
tius legals relacionats amb l’amplada del
carrer i amb les aglomeracions que, asse-
guren, es poden produir al carrer. Les pro-
testes contra la mesquita, però, han atret
en els últims mesos diferents grups i for-
macions ultres i racistes, cosa que ha fet
créixer la tensió al barri. 

Així doncs, la jornada del passat 12 de
maig va estar marcada per un ambient cla-
rament festiu, amb una batucada i una
cercavila. També es va llegir un manifest i
es va celebrar un concert. Al final de la mo-
bilització, però, es van viure moments de
tensió quan membres de grups d’ultra-
dreta, que es van aplegar al carrer Japó, i
defensors de la mesquita es van encarar i
insultar. Un cordó policial dels Mossos
d’Esquadra va evitar que l’enfrontament
anés a més.

Des de la Comunitat Islàmica, que han
enviat un missatge conciliador amb els
veïns i han deixat clar que les pregàries no
molestaran, han explicat que les obres ja
estan arribant al tram final, cosa que els per-
metrà obrir la mesquita a finals de juny.

Suport veïnal a l’obertura de la mesquita
de la Prosperitat, a Nou Barris

JORNADA/ La Xarxa per a la so-
birania elèctrica a Barcelona va or-
ganitzar el passat 3 de juny una jor-
nada reivindicativa per a  la recu-
peració de les antigues xarxes
elèctriques a la ciutat.

Sota el títol Tensem les xarxes,
la jornada es va celebrar a l’Aula
Magna de la facultat de Medici-
na de la UB. Durant el dia es van
analitzar els processos de remu-
nicipalització i de transformació
energètica a Europa, amb casos
concrets com els que s’han viscut
a ciutats com Cadis, Berlín o
Schönau.

Eldarrer taller va servir per de-
batre  la possible remunicipalit-
zació a la ciutat.

Objectiu: recuperar
les antigues 
xarxes elèctriques

PARTICIPACIÓ/ L’Observatori del
Deute en la Globalització (ODG)
ha preparat un judici popular
per al projecte Castor. L'acte co-
mençarà a dos quarts de 10 del
matí del pròxim dissabte 17 i se
celebrarà al Centre de Cultura
Contemporània de Barcelona
(CCCB).

El cas ha generat una gran po-
lèmica perquè, després de la re-
núncia a la concessió de les obres
a l’empresa ESCAL UGS/ACS,
aquesta rebrà una indemnització
de més de 1.300 milions d’euros. 

Aquest judici popular vol “seu-
re” a la banqueta dels acusats els
responsables del projecte i els
dirigents del govern espanyol.

Preparen un 
judici popular per 
al projecte Castor

veïns en línia

Som Meridiana insisteix en una
reforma integral de l’avinguda

MOBILITAT/ La plataforma Som
Meridiana va tornar a demanar el
passat 25 de maig, amb la pre-
sentació del manifest ‘Per una re-
forma seriosa de la Meridiana’,
que la reforma prevista de l’avin-
guda es faci de forma integral.
Som Meridiana està formada per
més de 25 entitats i col·lectius
veïnals, entre les quals hi ha,
entre altres, l’Associació de Veïns
de La Sagrera, Associació de
Veïns de Navas, l’Associació de
Veïns i Veïnes de SantAndreu de
Palomar, l’Associació de Veïns de
Torre Llobeta-Vilapicina, l’Asso-
ciació de Veïns de Barri de Porta,
l’Associació de Veïns Clot-Camp
de l’Arpa, l’Associació de Veïns
Sant Andreu Nord-Tramuntana,
l’Associació de Veïns Congrés-In-
dians, l’Associació de Veïns Pros-
peritat, l’Associació de Veïns de
Meridiano Cero i la mateixa Fe-
deració d’Associacions de Veïns i
Veïnes de Barcelona (FAVB).

UNA ÚNICA OPCIÓ
La plataforma considera que de
les diferents propostes de re-
forma que va presentar fa mesos
l’Ajuntament, només n’hi ha una
d’ambiciosa: la que contempla
una reducció d’un carril de circu-
lació en cada sentit de la marxa.
Demanen, també, que es faci de
cop, sense fases, ja que l’Ajunta-
ment contempla fer-ho en dos
trams. Deixen clar que “no podem
assumir ni acceptar actuacions
que no contemplin una reducció
contundent de la contaminació i
una millora de les condicions de
vida de l’entorn i l’avinguda”.

El passat mes de febrer Som
Meridiana, que ha convocat una
jornada reivindicativa pel 17 de
juny on hi haurà un debat amb re-
presentants de diferents grups
municipals, ja va presentar un
altre document on demanava,
entre altres coses, la reducció “sig-
nificativa” del trànsit privat a la
nova avinguda. La plataforma
considera necessari  convertir
aquesta avinguda, una de les
principals entrades a la ciutat pel
trànsit rodat, en una nova zona on
hi hagi “una reducció contundent
de la contaminació atmosfèrica i
sonora”. La nova Meridiana, hau-
ria de ser, segons Som Meridiana,
“una via amb preferència per a les
persones que l’envolten, que fo-
menti el comerç, que escurci i fa-
ciliti el pas de les persones  d’una
banda a l’altra i que fomenti la
convivència”.

Pau Maduell, un dels porta-
veus de la plataforma Som Meri-
diana, explica que des de la
plataforma volen que “la trans-
formació de la Meridiana tiri en-
davant ja i sigui un projecte
ambiciós. Hem de fer una ciutat
pels pròxims 30 anys i no trobar-
nos que d’aquí a pocs dies veiem
que no ha estat suficient”.

Les intencions de l’Ajunta-
ment, tal com va explicar la ti-
nent d’alcalde Janet Sanz el
passat novembre en una reunió
amb els veïns, són enllestir la re-
forma en el tram que va entre
Aragó i Fabra i Puig durant
aquest mandat. Sobre això, Ma-
duell considera que “el projecte
ha de ser global”. 
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DINAMITZACIÓ4L’Eix Sants-
Les Corts farà la Mostra de co-
merç al carrer Vallespir el pròxim
dissabte dia 17 de juny, a les por-
tes de l’estiu i una setmana més
tard que la mostra ecològica i sa-
ludable, que tindrà lloc aquest
dissabte durant tot el dia. 

L’objectiu de l’esdeveniment
és donar a conèixer els produc-
tes dels comerciants del barri en-
tre els veïns i veïnes que s’hi
acostin. A la fira hi seran pre-
sents comerciants de Vallespir i
de tot l’àmbit de Sants-Les Corts.
Segons informen des de l’asso-
ciació organitzadora, un 80%
dels participants seran botiguers
adherits a l’eix, mentre que el
20% restant seran artesans d’a-
limentació i bijuteria. 

Enguany la fira tornarà a
allargar-se fins gairebé la mitja-
nit, tal com ja s’havia fet en les
darreres ocasions. Per tot plegat,
la mostra arrencarà a dos quarts
d’11 del matí i finalitzarà a dos

quarts de 12 de la nit. Des de l’as-
sociació argumenten que així
“s’aprofita millor la llum” durant
una època de l’any que convida
a sortir al carrer a la nit i gaudir
de la fresca. De fet, hi haurà un
espai de restauració que estarà
disponible fins al final. 

Però a banda de l’aspecte
purament comercial, també hi
haurà dos escenaris als dos ex-
trems de la fira, on es faran ex-
hibicions esportives, de dansa,
tallers infantils i un espai de re-
presentació teatral, entre altres
activitats i propostes.

Sants-Les Corts afronta un juny d’intensa activitat. Foto: Eix Sants-Les Corts

Sants-Les Corts començarà
l’estiu amb la Mostra a Vallespir
» La farà el 17 de juny, una setmana després de la fira ecològica
» Hi haurà parades de comerciants, exhibicions i tallers infantils

Vuit dibuixants a la batalla
d’art del Pedralbes Centre

ART4El Pedralbes Centre va ser
l’escenari el passat dissabte 27
de maig d’una Art-Battle, o ba-
talla artística, entre vuit dibui-
xants urbans que van fer un
seguit d’obres en directe da-
vant de qualsevol persona que
volgués ser-ne testimoni. 

Hi van participar els artistes
Jofre Oliveras, Bow (Oriol
Tuca), Sol Martínez, Ioke, Bat-
man, Mateu Tarja, Rombillos i
Cristian Robles. Les obres de

gran format realitzades es po-
dran admirar al llarg del mes de
juny al centre comercial. 

L’activitat es va celebrar de
la mà d’UrbanArt Barcelona,
una plataforma de mecenatge
per a artistes urbans. La seva
missió és oferir una sortida a les
obres que fan aquests artis-
tes –amb el vistiplau artístic de
la Fundació Cuixart–, de ma-
nera que es reivindica el nivell
artístic dels creadors. 

PROMOCIÓ4La quarta edició
de la Setmana Internacional
dels Mercats ha oferit més de 80
activitats per a tots els públics del
15 al 31 de maig als mercats
municipals de la ciutat. 

Entre molts dels actes que
s’han celebrat en el marc de la
setmana especial, hi ha hagut ta-
llers de gastronomia –com el de
cuina amb flors que es va cele-
brar al Mercat de les Corts– es va
fer el dia , sopars de germanor
entre clients i paradistes al ca-

rrer, xerrades sobre la història
dels mercats o fires comercials.

El lema de l’edició d’enguany
ha estat “mercats per a una nova
generació”, amb el qual es va vo-
ler apropar els productes frescos
i saludables als clients, posant es-
pecial èmfasi a l’hora de seduir
el públic jove, potser el que
menys visita els mercats. 

Segons asseguren des de
l’Ajuntament, amb aquesta set-
mana “es farà palès que els
mercats són els centres dels

barris, on les relacions perso-
nals hi tenen cabuda”. Així, els
mercats es reivindicaran com
espais d’alimentació saludable
on es poden comprar productes
frescos i de qualitat.  

NOU GERENT DE MERCATS
L’Institut Municipal de Mer-
cats (IMMB) estrena nou gerent.
Es tracta de Màxim López (Bar-
celona, 1966), que substitueix
Jordi Torrades al capdavant de
l’institut municipal.

Una artista en ple procés de creació durant la batalla. Foto: UrbanArt

Estimant els mercats

Els mercats s’han omplert d’activitats durant el maig. Foto: Mercats BCN

Tendència | Baixa la confiança dels consumidors al maig
Segons dades del Centre d’Investigacions Sociològiques (CIS), la confiança dels consumidors
ha baixat 1,3 punts el mes de maig, trencant la dinàmica d’augment dels dos mesos anteriors.

D’aquesta manera, la confiança se situa en 105,4 punts. El CIS assegura que els ciutadans 
han valorat pitjor la situació econòmica i han vist reduïdes les seves expectatives. 
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PÀDEL4Els millors especialistes
del circuit mundial de pàdel van
reunir-se a les instal·lacions del
Reial Club de Polo durant tota la
setmana passada per disputar-se
una nova edició del Barcelona
World Padel Tour. Després de
desenes de partits, les victòries
van ser per a dues de les millors
parelles de l’actualitat, la forma-
da per l’argentí Fernando Belas-
teguín i el brasiler Pablo Lima i la
de les germanes Mapi i Majo
Sánchez Alayeto.

Bela i Lima van convertir-se
en els reis absoluts de la ciutat
després d’un torneig immaculat
en la qual van derrotar Paquito
Navarro i Carlos Daniel Sanyo
Gutiérrez (6-3 i 6-1). El partit va
començar igualat, però després
d’un break al setè joc del primer
set, Bela i Lima van encarrilar el
partit amb dos jocs consecutius
més que els van servir per apun-
tar-se la primera mànega. L’ar-
gentí i el brasiler, esperonats per

aquest resultat parcial, van des-
plegar el seu millor joc i no van
donar cap opció als seus opo-
nents. Un cop ja tenien el cam-
pionat en les seves mans, Belas-
teguín va mostrar-se “molt con-
tent per haver guanyat el cam-
pionat de casa meva”.

Per la seva banda, Mapi i
Majo Sánchez Alayeto, conegu-

des com Las Gemelas Atómikas,
també van aconseguir la victò-
ria al districte contra Lucía Sainz
i Gemma Triay (6-4 i 6-3). Grà-
cies a aquest resultat, les sara-
gossanes també han aconseguit
recuperar la primera posició al
rànquing mundial, i la podran
defensar a la pròxima cita, que
es disputarà a Valladolid.

La parella celebra un dels seus punts. Foto: Twitter (@FBelasteguin)

Les Corts torna a vibrar 
amb el World Padel Tour

» La parella de Bela i Lima es consolida com la més forta del món
» Les germanes Sánchez Alayeto s’adjudiquen la prova femenina

La Sala Bikini s’omple per
gaudir d’un show de l’RCW

LLUITA LLIURE4La Sala Bikini va
gaudir d’alguns dels millors wres-
tlersdel moment. El passat 27 de
maig, Revolution Championship
Wrestling (RCW) va celebrar una
vetllada al districte que va comp-
tar amb la presència d’algunes es-
trelles del circuit independent.

La nit va arrencar amb el
combat per parelles entre Allen
Hawk i Danny Evans i Mike Mar-
tinez i Gravity Zero, que va acabar
amb victòria per als primers.
Després de dos combats més, la
primera lluita per un cinturó va fer
que Kris Wolf defensés el seu

High Speed Championship con-
tra Kay Lee Ray. En canvi, el
barceloní La Pulga no va poder re-
tenir el campionat de l’RCW, que
va perdre contra BT Gunn. En la
lluita principal, la nord-america-
na Santana Garrett va derrotar
Leah Owens pel títol femení.

COPA MUNDIAL A LA CIUTAT
Per altra banda, després del show,
l’empresa ha anunciat que el dia
2 de setembre celebrarà la Copa
Mundial a la ciutat. Hana Kimu-
ra o Santana Garrett ja han con-
firmat la seva presència.

Cáceres i Galimany guanyen
la cinquena Cursa DIR

ATLETISME4El barceloní Na-
cho Cáceres i la vallenca Marta
Galimany van ser els més ràpids
en la cinquena edició de la Cur-
sa DIR - Guàrdia Urbana que es
va celebrar el passat 28 de maig
a la Diagonal. La prova, que ofe-
ria als participants les distàncies
de 5 i 10 quilòmetres, va registrar
un rècord de participació histò-
ric amb uns 10.000 atletes, que
no van deixar escapar una nova
oportunitat per posar-se a prova.

Cáceres, tot un especialista en
aquestes proves, va ser el més rà-
pid en la distància llarga i va su-

perar Carles Montllor en l’esprint
final per aturar el cronòmetre en
31 minuts i 16 segons. Albert Ba-
ronet va completar el podi mas-
culí de 10 quilòmetres.

Per la seva banda, Galimany
va batre el rècord absolut de la
prova i va acabar amb el dotzè
millor temps de tots els partici-
pants, 33 minuts i 59 segons.
Montse Carazo i Yolanda Riera
van ser les ocupants dels altres
dos graons del podi.

Acaymo Juan del Rosario i
Patricia Amador van ser els ven-
cedors en la cursa curta.

Munar i Badosa, de l’RCTB,
finalistes a dos tornejos

TENNIS4Dues de les promeses
del Reial Club de Tennis Barce-
lona, Jaume Munar i Paula Ba-
dosa, van arribar a sengles finals
durant el darrer cap de setmana
del mes passat.

La gironina es va plantar a la
final de l’ITF 25.000$ de Caserta
(Itàlia), però va perdre per un
doble 6-3 contra la nord-ameri-
cana Claire Liu. Aquest és un
dels millors resultats de l’any per
a Badosa, que en altres torneigs

importants com Sao Paulo o
Santa Margherita Di Pula (Itàlia)
havia aconseguit arribar fins als
quarts de final.

Per la seva banda, el balear
no va poder confirmar la seva
condició de favorit en l’ITF
Pro Futures de Santa Marga-
rida de Montbui. Munar va
arribar al partit decisiu, però va
perdre contra el portuguès
Joao Monteiro per 7-6 (amb un
7-5 al tiebreak) i 7-5.

Guardons | S’entreguen els desens premis Dona i Esport
El passat dimarts 30 de maig es va celebrar la gala d’entrega dels desens premis

Dona i Esport al Saló de Cent de l’Ajuntament. La basquetbolista Encarnación 
Hernández (ex jugadora del Laietà i del Barça), la nedadora Erika Villaécija i el Club
d’Atletisme Nou Barris van ser els grans protagonistes d’aquesta edició dels guardons.
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AGENDA    UINZENALQ
AVUI 7 DE JUNY
18:00 Comença el segon cicle de cinefòrum

d’història medieval Imago medievalis amb la
projecció Viatjar a l’edat mitjana. Atrapats en
el temps. / Monestir de Pedralbes.

TOTS ELS DILLUNS
19:00 Des de la primera setmana del mes de

maig està en marxa un taller setmanal ano-
menat Dansa, teatre i gènere per dones. Cal
inscripció prèvia. / Punt d’Informació Juve-
nil del districte.

DIMECRES 14 DE JUNY
19:30 En el marc dels actes del Dia Mundial de

les Persones refugiades, Justícia i Pau ha pre-
parat una conferència anomenada De l'hos-
tilitat a l’hospitalitat. / Parròquia de Sant Ra-
mon Nonat.

TOTA LA QUINZENA
Matí-TardaMaterial sensible és el nom d’aquesta

mostra que ha organitzat el Col·lectiu G-Print
i que ensenya com, a través dels gravats, s’ex-
pliquen històries i inquietuds personals i emo-
tives. / Centre Cívic Can Deu.

TOTA LA QUINZENA
Matí-Tarda Racons de Barcelona és nomde

l‘exposició en la qual Carles Puigmitjà mos-
tra la seva visió més personal dels punts més
emblemàtics de la ciutat. / Centre Cívic Joan
Oliver - Pere Quart.

DISSABTES I DIUMENGES
11:00 El pròxim dia 21 serà l’última jornada del

curs dels Patis oberts al districte, però enca-
ra es podran aprofitar els pròxims dos caps
de setmana del mes.

DISSABTE 17 DE JUNY
11:00 Contes matemàtics és el nom d’aquest es-

pectacle que ha preparat la companyia La Mi-
núscula per a nens i nenes però en el qual tam-
bé poden participar els adults. / Centre Cívic
Josep Maria Trias i Peitx.

DIMECRES 14 DE JUNY
19:00 Els amants del swing tenen una cita obli-

gatòria amb la darrera trobada Vi&Swing, una
proposta que va arrencar el passat mes d’a-
bril. / Centre Cívic Can Deu.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Darreres dues sessions del taller familiar
Estimulació musical per a nadons,
que va començar a principis del mes
d’abril. / Centre Cívic Josep Maria Trias
i Peitx.

S’acaba el taller d’estimulació
musical per als més petits
Divendres 9 i 16 de juny a les 11:00

Una sessió d’orientació laboral. Ja sé on
vull anar, i ara què faig? vol servir per
donar consells als joves que volen
trobar feina sobre aspectes concrets per
fer-ho. / PIJ.

El PIJ acollirà una sessió
d’assessorament laboral
Dimecres 14 de juny a les 12:00

El jove cantant Carlos Marco, un dels
antics components de la banda Auryn,
ha començat la seva carrera en solitari
i arriba a Bikini per presentar el seu Su-
gar Tour. / Sala Bikini.

L’ex d’Auryn Carlos Marco
arriba a Bikini amb Sugar Tour

Divendres 16 de juny a les 22:00

Durant el tercer cap de setmana d’a-
quest mes es jugaran les finals de les
lligues socials de tennis i pàdel del Ten-
nis Barcelona. / RCTB.

S’acaben les lligues socials
de tennis i pàdel a l’RCTB

17 i 18 de juny
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El passat 1 de febrer, per sorpresa, el
regidor del Districte, Agustí Colom
(BeC), va anunciar la decisió, sense
diàleg amb la comunitat educativa, de
tancar l'Escola Ausiàs March, que té
més de 125 anys d'història.

El projecte també preveu l'ober-
tura d'una nova escola de forma
provisional a Can Rosés i de forma
definitiva a Anglesola-Numància i
està envoltat d'incerteses: quan
pensen BeC i PSC acabar amb les
expropiacions pendents del solar
d’Anglesola perquè s'hi pugui cons-
truir l’escola? Amb la situació actual,
Can Rosés quedarà sobreocupat en
un màxim de 3 cursos i no hi haurà
temps suficient per tal de construir
l'equipament necessari al solar del
carrer Anglesola.

El paper d'Esquerra Republicana
ha estat treballar amb les AMPA i
totes les forces polítiques obertes al
diàleg. Per una banda, hem denunciat
la manca de diàleg del govern de la

ciutat i, alhora, hem treballat propos-
tes per millorar l'educació pública a les
Corts en tres aspectes fonamentals: la
necessitat de la creació d’un Institut-
Escola; l’impuls de l’FP, el tipus de for-
mació que genera major ocupabilitat; i

la construcció d’una nova Escola Bres-
sol pública. 

Hi ha espais suficients per fer-
ho, només falta voluntat del govern
de la ciutat per tirar-ho endavant.
Ens hi posem?

Gràcies a la feina feta pels pares i
mares del nostre districte i la seva
capacitat de mobilització, hem
aconseguit que el curs vinent s'o-
fereixi P3 a l'Escola Ausiàs March
i, per tant, evitar-ne el tancament
previst per BeC i PSC.

Des d'ERC, però, volem millo-
rar l'educació pública a les Corts.
Per això seguim batallant perquè
s'hi faci un Institut-Escola. Volem
que els infants de la pública pu-
guin tenir un sol projecte educa-
tiu dels 3 fins als 16 anys tal com
passa amb l’escola concertada,
element rellevant a l’hora de fo-
mentar un model d'excel·lència i
cohesionador. I així augmentar,
també, l’oferta d’ensenyament
secundari públic.

Jordi Castellana
Conseller de districte

d’ERC a Les Corts

"Cal recuperar la capital de les persones,
una ciutat de progrés i innovació" 

Alfred Bosch ha fet balanç de la mei-
tat de mandat a la ciutat de Barcelona
i ha assegurat que, en aquests dos
anys, el govern Colau ha demostrat
que “no vol, no pot i no en sap”. El líder
d’ERC ha explicat que “Colau no vol re-
presentar tothom i posa per davant els
seus interessos de partit” i ho ha ex-
emplificat amb les obres de les Glòries.
“Amb l’aturada de Glòries, el govern ha
paralitzat la ciutat per aconseguir un
titular de premsa i no ha pensat en els
veïns”, ha assegurat.

Bosch ha explicat també que "un
altre dels grans problemes del govern
municipal és que no sap gestionar", so-
bretot en relació a l'espai públic. Bosch
ha exemplificat la crítica amb casos
com el fenomen del top manta. "El caos
no és republicà ni d’esquerres, i preci-
sament perquè som d’esquerres hem
de gestionar bé l’espai públic", ha asse-
gurat. Bosch ha posat altres exemples
com les vagues de Metro o els proble-
mes d'incivisme al Port Olímpic.

En el capítol d'incompliments, Bosch
ha llistat fins a 21 incompliments del go-
vern Colau: "Constatem que el govern
no pot complir amb les seves prome-
ses”. “És ètic prometre consultes i no
fer-ne ni una? O mantenir l'opacitat a
TMB amb sous fora de conveni? És
canvi que l'atenció domiciliària hagi anat
a ACS, l'empresa de Florentino Pérez?",
s’ha preguntat. 

Alfred Bosch ha esbossat les línies
principals del que hauria de ser un
"pla de bon govern per eradicar qual-
sevol problema de gestió" i ha situat
com a eixos principals del pla l'habi-
tatge, el turisme, la convivència, la
mobilitat i l'economia.

El líder d’ERC ha explicat que cal
construir una proposta que fugi del
partidisme i que "busqui un ampli ven-
tall de representativitat que reflecteixi
la societat". "Hem de recuperar la capi-
tal de les persones, una ciutat que be-
neficiï tothom i que sigui capital del
progrés i la innovació", ha conclòs.

Les Corts
En defensa de l’educació 
pública a les Corts

@ERC_LesCorts ERC Les Corts
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